

# Table of Contents

為何選擇聖若瑟大學？	4	Why Study at USJ?
一所國際大學	6	An International University
教學單位	8	The Faculties
基督宗教研究學院	10	Faculty of Christian Studies
人文學院	12	Faculty of Humanities
工商管理、公共行政及社會工作學院	14	Faculty of Business, Government and Social Work
心理及教育學院	16	Faculty of Psychology and Education
創意產業學院	18	Faculty of Creative Industries
課程目錄	20	List of Programs

# 校長的話



聖若瑟大學是天主教教育體系中為學生提供最高等的教育。

天主教人文主義教育在澳門歷史悠久，更傳揚至中國以外地區，包括東亞、東南亞地區，乃至大洋洲諸島，而本大學一直秉承著此悠長的教育傳統。

本大學以英語為主要授課語言，同時亦教授中文及葡文，為不同國家

和地區的教職員及學生提供一個廣闊的交流平台。本大學延續著東西方之間長達幾個世紀的意見交流，立足於中西文化匯聚的澳門。

聖若瑟大學與葡國天主教大學，以及安哥拉、巴西、莫桑比克的天主教大學之間有着緊密的聯繫。澳門政府正致力成為葡語系國家間的橋樑，本大學於襄助澳門實現既定目標的過程中，有著無可比擬的優勢。

本大學的課程不僅包括豐富的專業知識，更擴闊了學生視野，激發創造性思維。我們既關注學生未來職業生涯中的競爭力，更著重營造一個大學環境，讓他們自覺地接觸不同的價值和文化，從而學會分析、質疑、批判並作出最合適的決定。

我們將不斷提昇教學及研究水平，努力聆聽教職員、學生及社會的意見，為中國和澳門地區提供更好的高等教育服務。

薛沛德神父  
聖若瑟大學校長  
意大利羅馬宗座額我略大學  
神學博士

# RECTOR'S MESSAGE

USJ represents Catholic education at its highest, university level.

Our university inherits the longstanding tradition of Catholic humanistic education in Macao, which extended beyond the confines of China to all East and South-East Asia, and the islands of Oceania.

Using English as a medium and teaching Chinese and Portuguese as languages to be known by all, USJ sets the stage for its international staff and multinational student-body. In our academy, East and West carry on the centuries-old dialogue through which Macao acquired its unique identity.

Close links to the Catholic University of Portugal and to Catholic universities in Angola, Brazil and Mozambique, set us in the privileged position of being able to contribute to Macao's present calling as a bridge between Portuguese-speaking countries and China.

Our study programs provide students with the essentials of their major field of knowledge, but include modules to broaden their outlook on the world and stimulate creative thinking. We care for the competence of our graduates in their future professions, but our privilege and mission are to introduce them to a university environment where they learn to analyze, question, evaluate and decide in the context of consciously assimilated values and culture.

We are committed to improving the quality of our academic life in the light of suggestions from staff, students and society, to better serve higher education in China and Macao

**Fr. Peter Stilwell**

**Rector**

Sacrae Theologiae Doctor

Pontifical Gregorian University - Rome



# 為何選擇聖若瑟大學？

## 我們 提供什麼

聖若瑟大學於1996年創立，由澳門教區與葡萄牙天主教大學共同設立的天主教會大學暨高等教育基金一同創辦，目標是在澳門建立一所能夠記錄澳門歷史，並能持續推動東西方交流和對話的歐洲式天主教大學。

十六世紀時，亞歷山德羅·范禮安神父 (Fr. Alessandro Valignano) 創辦聖保祿學院，宣告了澳門天主教高等教育的開始。如今，聖若瑟大學仍延續着這光榮及悠久的歷史。



**官方認證的學歷：**聖若瑟大學提供多種學科領域的學位，所有課程已獲澳門政府認證。畢業生在多個知名的本地和國際機構中任職或繼續深造。

**多姿多彩的學術、社會和文化生活：**不論何時來到聖若瑟大學，學生將看到音樂會、辯論會、講座或者其它活動。除專業課程外，學生亦能在活動中獲得豐富而具挑戰性的體驗，從而幫助提昇自身技能，發展多方面興趣。

**資源協助與服務：**我們志存高遠，更對學生寄予厚望。我們為學生樹立高標準，並提供充分的學術性、科學性和給予個人方面的協助（個別教學、導師指導、諮詢等），以幫助學生達此標準。

**學在聖若瑟：**除了必修的專業課程外，我們的學士學位課程還有以下特色：

► 所有學士學位課程的學生共修一系列的**通識課程**——該課程由各學科共通的課題組成。在這些課程中，可使不同專業的學生進行研究、理論、瞭解並批判主流趨勢、以致對現今生活所產生的影響等綜合性問題。

► 要實現個人抱負、掌握成功未來。大學教育越來越不可或缺，我們的**職業生涯發展中心**積極為準畢業生提供協助，除了組織常規性的就業研討會（如履歷撰寫、面試技巧等），還與潛在僱主、招聘機構、知名專家、公務員和商界人士共同組織招聘會。



# Why Study at USJ?

The University of Saint Joseph was created in Macao in 1996 by the Catholic Foundation for Higher Education (owned in equal parts by the Diocese of Macao and the Catholic University of Portugal) with the aim of setting up a Catholic University in Macao, closely following the model and standards of top European universities, to facilitate the continued interchange and dialogue between East and West that marked the history of Macao.

Our university follows an honorable and long history of Catholic tertiary education in Macao, initiated in the late 16th Century by Fr. Alessandro Valignano, founder of the University College of Saint Paul.



## What we Offer

The University offers **a wide range of programs** across different fields of knowledge. The government of Macao accredits all our programs, and our graduates have been able to pursue careers and further studies with prestigious local and international institutions, thus endowing us with a high level of **recognition** and **credibility**.

Come and visit USJ any given day and you are likely to find a concert, debate, public lecture or other academic or cultural activity. Besides strong academic programs, being a student at USJ is an **enriching** and involving experience that enables you to develop **multiple skills and interests**.

We have high ambitions for ourselves and for our students. In order to help our students achieve the high standards we set for them, we provide ample **academic, scientific and personal resources (tutorials, mentoring, counselling)**.

Besides the specialized classes that students in each program must take, our undergraduate programs have

the following particularities:

► All undergraduate students share a set of **core modules**. The core modules are interdisciplinary courses, where students from different programs research, understand and critique major trends, theories and complex issues that affect our lives today.

► A university education is increasingly indispensable to a fulfilling and successful future. The University's **career center** assists graduating students to plan, start and develop their careers, through a range of seminars (e.g. CV-writing, interview skills), career fairs, talks and workshops by potential employers, recruitment agencies, high-profile professionals, public workers and business people.

# 一所國際大學

聖若瑟大學為學生提供一個真正多元文化的環境。學生將與來自七十多個國家和地區的師生生活在同一校園，當中包括：

澳洲  
安哥拉  
比利時  
巴西  
加拿大  
瑞士  
智利

哥倫比亞  
捷克  
德國  
西班牙  
芬蘭  
法國  
英國

匈牙利  
以色列  
印度  
伊朗  
意大利  
日本  
韓國

新加坡  
斯洛伐克  
泰國  
美國  
南非  
墨西哥  
厄瓜多爾

學生在接觸多元文化的同時，更有多種語言的學習機會：

- ▶ **英文** — 所有課程均以英文授課。
- ▶ **普通話** — 是世界上使用最廣的語言之一，學生必須於本大學修讀一年。
- ▶ **葡文** — 是世界其中一種最流行的語言之一，以葡文為母語的人數超過兩億，漸漸成為中國外交及商業上的重要語言，尤以巴西及安哥拉等葡語系國家，均成為中國主要貿易夥伴，學生必須於本大學修讀一年。

## 交流計劃

交流計劃給本大學學生提供了到亞洲、歐洲、美洲和澳洲等地的知名國際大學學習的機會。目前與本校達成交流協議的大學如右：

- 科英布拉大學－葡萄牙
- 巴黎第三大學－索邦－法國
- 赫爾岑教育大學－聖彼得堡－俄羅斯
- 藝術和工業學院－意大利
- 應用科技大學－瑞士
- 米納斯吉拉斯州宗座大學－巴西
- 輔仁大學－台灣
- 中山大學－中國
- 韓國外國語大學－韓國
- 拉籌伯大學－澳洲

我們鼓勵學生積極參與交流計劃，在我們的姊妹院校中渡過一學期的時光。



# An International University

USJ provides a truly multicultural environment to its students. You will share the campus with people from 70 different countries, including:

<b>Australia</b>	<b>Colombia</b>	<b>Hungary</b>	<b>Singapore</b>
<b>Angola</b>	<b>Czech Republic</b>	<b>Israel</b>	<b>Slovakia</b>
<b>Belgium</b>	<b>Germany</b>	<b>India</b>	<b>Thailand</b>
<b>Brazil</b>	<b>Spain</b>	<b>Iran</b>	<b>United States</b>
<b>Canada</b>	<b>Finland</b>	<b>Italy</b>	<b>South Africa</b>
<b>Switzerland</b>	<b>France</b>	<b>Japan</b>	<b>Mexico</b>
<b>Chile</b>	<b>Great Britain</b>	<b>South Korea</b>	<b>Ecuador</b>

This exposure will also be complemented with the opportunity to learn different languages:

- ▶ All classes are taught in **English**.
- ▶ Students must study one year of **Mandarin**, the most widely spoken language in the World.
- ▶ Students must study one year of **Portuguese**, the native language of over 200 million people, making it one of the most popular languages in the World. Portuguese is also an increasingly important language for diplomacy and business in China as some Portuguese-speaking countries, most notably Brazil and Angola, become key trading partners of China.

## Exchange programs

Our exchange program agreements provide students with access to reputable international universities around the World. Some of the universities with which we currently have exchange agreements include:

- **Universidade de Coimbra – Portugal**
- **Université de Paris 3 – Sorbonne - France**
- **Herzen Pedagogical University – Russia**
- **Scuola di Arte e Mestieri – Italy**
- **University of Applied Sciences – Switzerland**
- **Pontificia Universidade Católica de Minas Gerais – Brazil**
- **Fu Jen Catholic University – Taiwan**
- **Sun Yat-sen University - China**
- **Hankuk University of Foreign Studies – South Korea**
- **La Trobe – Australia**

Students are encouraged to apply to the exchange programs and spend one Semester at one of our partner universities.



10

基督宗教研究學院  
Faculty of  
Christian Studies



12 人文學院  
Faculty of  
Humanities



14

工商管理、  
公共行政及社工學院  
Faculty of Business,  
Government and Social Work

16

心理及教育學院  
Faculty of  
Psychology  
and  
Education



18

創意產業學院  
Faculty of  
Creative Industries

# 基督宗教研究學院

## Faculty of Christian Studies

“Fides quarens intellectum (信德尋求理解)!” 這句中世紀時聖安瑟莫 (Saint Anselm) 的格言啟發了人類在不同時間、地點進行理論研究的原因及目的。聖若瑟大學基督宗教研究學院以「信德尋求理解」為座右銘，負起為澳門社會及教會服務的責任。本大學歡迎來自亞洲不同地區的學生，對欲尋求信德及基督信仰表達方式問題的學生來說，將是一個充滿挑戰的經歷。基督宗教研究學院擁有一支來自不同國家及地區國際化的優秀師資隊伍，我們既有本地學者，亦有客席教授。孜孜不倦為學生提供更嚴謹科學的方法進行神學研究。

基督宗教研究學院亦為學生開設了宗教研究碩士學位課程，為有志深入了解亞洲宗教，及這些宗教與基督宗教之間的關係。

儘管我們經常感到自己像是一群石塊切割工人，然而我們心中很清楚，其實我們正在建造一座大殿。歡迎您們也加入基督宗教研究學院的行列！

Fides quarens intellectum! This famous medieval motto from Saint Anselm enlightens the reason and the purpose of theological studies of any time and anywhere. The Faculty of Christian Studies at the University of Saint Joseph, assumes this task of “faith seeking understanding” as a service to the society and the Church in Macao. We welcome students from diverse parts of Asia, which offers a challenging experience to everyone who wants and has to deal with questions related with the ways to express faith and Christian beliefs. The Faculty is served by an international and diverse group of resident and visiting Professors, who assure a dedicated and rigorous scientific approach on Theology for our students.

The Faculty also offers a Masters in Religious Studies to those who would like to deepen their knowledge regarding Asian religions and their relationships with Christianity.

We feel, many times, like stonecutters. But we know that we are building a cathedral. You are welcome to join us!





**敖卓恒教授**  
**基督宗教研究學院院長**  
 宗教歷史、宗教人類學及神學博士  
 法國巴黎大學第四校 / 巴黎天主教學院

**Professor João Eleutério**  
**Dean of the Faculty of Christian Studies**  
 Ph.D History of Religions and Religious Anthropology /  
 Sacra Theologia  
 University of Paris IV / Catholic Institute of Paris, France

**校友感言**  
**Testimonials**

此學院開設以下課程

**This Faculty offers the following programs**

PhD in Religious Studies  
 Master in Religious Studies  
 Licentiate in Christian Studies

宗教研究博士學位  
 宗教研究碩士學位  
 基督宗教研究學士學位

**Benedict Keith Ip (Macao)**  
**Master in Religious Studies**  
**2010 graduate**

Research Assistant  
 The Institute for the Study of Commercial Gaming  
 University of Macao

Studying at the Master in Religious Studies at USJ enabled me to gain a broad understanding on the different subject matters and also to learn how to do research in this field. Besides giving light to my Christian faith, the program enabled me also to study and discuss various relevant topics, paradoxes and daily issues. My time at USJ was joyful and pleasurable and I feel that it was a privilege to have the opportunity to study there!

# 人文學院

## Faculty of Humanities

人性是人類最大的挑戰。四百多年來，人文研究一直是澳門高等教育最基本的學科之一：由遠古學科一直伸延至遼闊的未來教育。

人文研究始創者及前輩共同學習並教授語言、歷史、理論及實踐。本大學的語言學習就像溝通之門，為來自不同國家、操不同語言的學生作為交流的橋樑。人際關係是亞洲商業活動中一個獨具特色的基礎。而為了建立人際關係，人文學者善於使用對方的語言進行溝通。

為能夠更容易融入多元文化的趨勢，本大學所開設的歷史與遺產研究學位，展現了東西方文化共融的特質，讓學生更能欣賞文化交流的精髓。另外，本大學開設的哲學研究則着眼於普世思想，學習研究問題的更深層意義。

此四個研究領域互相結合，可使學生對現今及未來的人際互動作好準備——而這正是取得成功的必要關鍵。



Humaneness is humans' greatest challenge. The study of the Humanities has been an essential project of tertiary education in Macao for over four hundred years: our antiquity projects itself into an expansive future.

Our humanistic founding fathers studied and taught language, history, theory and practice. Our language studies open communication with the diverse peoples of the world. We humanists speak each others' languages in order to promote our personal acquaintances, which have characteristically been the basis of Asian business.

Our history and heritage studies follow the complex dialogues of our interesting identities in order to better appreciate our stimulating cultural exchanges. Our study of philosophy glimpses the general realm of universal thought and the ultimate questions lest the immediate questions remain merely shallow.

The offered areas of study combine to prepare us humans of the present and future to interact humanely with each other—indeed the source of thriving success in life.



貝路思教授  
人文學院院長  
比較文學博士  
加拿大蒙特羅大學

**Professor Lucie Bernier**  
**Dean of the Faculty of Humanities**  
Ph.D Comparative Literature  
University Montreal, Canada

## 校友感言 Testimonials

此學院開設以下課程

**This Faculty offers the following programs**

PhD. in History  
Master in History & Heritage Studies  
Master in Lusophone Studies  
Master in Women's Studies  
Licentiate in Philosophy

歷史學博士學位  
歷史與遺產研究碩士學位  
葡語國家研究碩士學位  
婦女研究碩士學位  
哲學學士學位

黃進珊 (澳門)  
哲學學士學位  
2012年度畢業生  
市場推廣主任  
美國萬通金融集團亞洲區

聖若瑟大學讓我有機會在真正感興趣的領域裡學習。這學習經驗使我意識到，在追求我的理想職業當中，哲學學位確實為我帶來幫助。

在四年的學習中，獲得的知識使我建立了自信，能夠面對「真實」的社會。現在，我能像笛卡兒 (René Descartes) 那樣自豪地說：「我思故我在。」

# 工商管理、公共行政及社工學院

## Faculty of Business, Government and Social Work

工商管理、公共行政及社會工作學院的學者來自五大洲，皆擁有不同的社會科學學術背景。本學院課程包括學士、碩士及博士學位，教學及研究覆蓋了不同國籍、公共及個人領域、學科、理論及實踐。

工商管理是葡萄牙天主教大學（Catholic University of Portugal，亦是聖若瑟大學母校）的一門優越學科，聖若瑟大學工商管理學

士及碩士學位課程亦躋身於珠三角地區最成功的課程系列之一。

聖若瑟大學一直積極參與澳門政治及社會建設，為公務員、社會工作者及社區工作人員提供專業培訓。本大學政府研究學士及碩士學位課程則透過跨學科方法培育澳門特別行政區現時及未來公務人員、社區工作人員的需求。

而作為天主教大學，我們有責任沿用基督宗教的價值觀作為社會導向，聖若瑟大學的社會工作課程，以優化及革新 – 「職業為導向」的社會工作為整體目標。

工商管理、公共行政及社會工作學院為培育公共及私人機構領導者、管理人員等，令學生能對社區中具挑戰性的問題提出意見及解決方法。

The Faculty of Business, Government and Social Work gathers scholars from the five continents trained in all fields of social sciences. Our research and teaching at both undergraduate and graduate levels cross the boundaries of nations, of the public and private spheres, of disciplines, and of theory and practice.

Business is a field of excellence at the Catholic University of Portugal, USJ's parent university, and our own Licentiate and Master in Business Administration have emulated these accomplishments, both in success and reputation in the Pearl River Delta.

USJ has been actively engaged in building Macao's polity and society by integrating into its programs the formation of civil servants, social workers and community of cers. The Licentiate and Master in Government Studies thus train Macao SAR current and future civil servants, and community of cers through an interdisciplinary approach.

As a Catholic University, it is our duty to assert our Christian values in the social dialogue. USJ programs in Social Work aims at reforming and excelling in the 'vocational-orientated' nature of social work.

The Faculty of Business, Government and Social Work nurtures enlightened leaders and managers of the public and private sectors, allowing them to generate and implement ideas and solutions to the most challenging problems of the community.



陳秀瓊教授  
工商管理、公共行政及社工學院院長  
歷史與文明博士  
法國巴黎高等社會科學研究院

---

**Professor Emilie Tran**  
**Dean of the Faculty of Business, Government, and Social Work**  
Ph.D History and Civilizations  
School of Advanced Studies in Social Sciences -  
EHESS, Paris, France

此學院開設以下課程

**This Faculty offers the following programs**

Ph.D in Government Studies  
Ph.D in Business Administration  
Master in Community Development  
Master in Business Administration  
Master in Contemporary China Studies  
Master in Government Studies  
Licentiate in Business Administration  
Licentiate in Social Work  
Licentiate in Government Studies

政府研究博士學位課程  
工商管理博士學位課程  
社區發展碩士學位課程  
工商管理碩士學位課程  
當代中國研究碩士學位課程  
政府研究碩士學位課程  
工商管理學士學位課程  
社會工作學士學位課程  
政府研究學士學位課程

## 校友感言 Testimonials

陳樂基 (澳門)  
政府研究學士學位  
2011年度畢業生  
議員助理  
新澳門學社

聖若瑟大學的主要目標之一，是培養學生以國際視野批判和創造性地進行思考。

聖若瑟大學的師生來自世界各地，為學生提供了一個國際平台，讓同學們很容易地與來自世界各地不同文化的人學習及交流。

聖若瑟大學鼓勵我們獨立思考，勇於表達自己的看法，並對周圍發生的事情保持好奇心，而不是重複陳詞濫調或人云亦云。

真誠感謝聖若瑟給我無條件教育和付出。

# 心理及教育學院

## Faculty of Psychology and Education

心理學及教育學在社會科學中是一個不可或缺的領域。研究人類本性為何做出某種行爲，以及如何有助人類學習及發展，對瞭解人性起了關鍵作用。此外，瞭解兩項重要領域亦有助人類獲得個人成就，繼而對發展一個建設性與和諧社會起了其重要性。

心理學學士學位課程於2005年開設，是聖若瑟大學第一個學士學位課程。此課程是由師生的共同改進下逐漸成熟，為本大學心理學研究打下穩固基礎。輔導與心理療法碩

士學位課程 (Master in Counseling and Psychotherapy) 融入理論及實踐課程，令課程成為本大學其中最成功亦最受歡迎的碩士學位課程之一。

與此同時，本大學一直專注教育研究，也成功地培育教育學碩士人才。為延續於此，聖若瑟大學計劃在2013年開設全新教育學學士及碩士課程，並加強與本澳學校合作，提供全面且實踐性的學術課程，讓學生作好充份準備成為本澳下一代教師。

Psychology and education represent two paramount areas of study in the Social Sciences. Investigating why people behave the way they do and how best to help people learn and develop are crucial to our understanding of human nature. As such, our understanding of these two questions is vital to help people achieve personal fulfillment as well as to develop a productive and harmonious society.

Psychology was the first licentiate program to open at USJ in 2005. Since then the program has been shaped by the experiences of the students and teachers into a mature curriculum that provides a solid foundation to the science of Psychology. The Master of Counselling and Psychotherapy was designed as its logical complementary post-graduate program and has proven to be one of the most popular post-graduate programs offered by USJ.

The university has been involved in educational research for a number of years and has already successfully delivered the Master in Education program. To build on this strength, USJ plans to offer in 2013 new programs in Education at both the undergraduate and post-graduate levels. The aim is to work closely with local schools to deliver academically solid and practical programs to prepare students to become the next generation of teachers in Macao.







**Ana Correia 教授**  
心理及教育學院院長  
教育學博士  
聖若瑟大學

**Professor Ana Correia**  
**Dean of the Faculty of Psychology and Education**  
**Ph.D Education**  
**University of Saint Joseph, Macau, China**

## 校友感言 Testimonials

此學院開設以下課程

**This Faculty offers the following programs**

Ph.D in Psychology  
Ph.D in Education  
Master in Counselling & Psycho-  
therapy  
Master in Education  
Licentiate in Psychology  
Licentiate in Education

心理學博士學位課程  
教育博士學位課程  
輔導與心理療法碩士學位  
課程  
教育碩士學位課程  
心理學學士學位課程  
教育學學士學位課程

**Victoria Kuan (Macao)**

**Master in Education**

**2012 graduate**

Senior Manager

Macao Productivity and Technology  
Transfer Center

22 years after finishing my undergrad-  
uate studies and having been devot-  
edly engaged in providing training  
courses to sustain the development  
of the apparel industry in Macao, I  
decided to pursue my postgraduate  
studies.

As a part-time student it was a chal-  
lenge to comply with all the require-  
ments of the program! Still, with the  
support of the classmates and of the  
Professors, we always stayed on the  
right track until graduation! Now that  
I graduated I am sure what I learned  
will contribute to my job perfor-  
mance and career managing continu-  
ing educational services.



# 創意產業學院

## Faculty of Creative Industries

創意產業代表着當代知識型社會的創新典範，與近年文化活動、數碼技術及可持續城市發展的趨勢有著密切的關係，創意文化產業廣泛地支撐著本澳商業及企業的生命力和開創性。

創意產業學院成立於2012年，聖若瑟大學撮取最成功的課程繼而整合起來，既有最傳統的創意產業，例如設計學、建築學及傳播與媒體等學科，亦有資訊系統等創意領域的新穎課程。

本大學開設的建築學是澳門高等教育體系中唯一具獨特性。本學院更在不同學術的領域當中整合，營造出獨一無二的多學科環境。學生身處其中可獲得良好的教育機會及工作環境，能夠提升自身能力，發揮最大潛能。

The field of Creative Industries represents an innovative paradigm for our contemporary knowledge-based society, closely associated with recent trends in cultural activities, digital technologies, and sustainable urban development. Creative and cultural industries are furthermore widely acknowledged as a strategic area for the development of a vibrant and pioneering cluster of businesses and entrepreneurs in Macao.

Created in 2012, the new Faculty of Creative Industries integrates some of the most successful programs of our university, ranging from the most traditional subsectors of the Creative Industries, such as Design, Architecture, and Communication & Media, to new fields of study that increasingly converge in the creative domain, such as Information Systems.

Some of our programs, such as Architecture, are unique within the higher education system of Macao, but above all, the integration of these areas within the same faculty provides a unique multidisciplinary community in which students have access to exceptional education opportunities and a work environment that allows them to extend their abilities to the utmost.





包帷幄教授  
創意產業學院院長  
資訊科學及數碼傳播博士  
西班牙巴塞隆納朋培法普拉大學

**Professor Álvaro Barbosa**  
**Dean of the Faculty of Creative Industries**  
Ph.D Computer Science and Digital Communication  
Universitat Pompeu Fabra, Barcelona, Spain

校友感言  
Testimonials

此學院開設以下課程

**This Faculty offers the following programs**

Ph.D in Information Systems  
Ph.D in Global Studies  
Master in Design  
Master in Information Technology  
Licentiate in Architecture  
Licentiate in Communication and Media  
Licentiate in Design  
Licentiate in Information Systems

資訊科技博士學位課程  
全球研究博士學位課程  
設計學碩士學位課程  
資訊科技碩士學位課程  
建築學學士學位課程  
傳播與媒體學士學位課程  
設計學學士學位課程  
資訊系統學士學位課程

**Mariana Inácio (澳門)**  
**設計學學士**  
**2012年度畢業生**  
店面經理  
285號生活藝廊

成為聖若瑟大學設計系的學生，在自我發展和獨立學習的過程中有著很重要的意義。在四年課程中，我在每一個科目上付出的時間和精力遠遠不能用「極度繁忙」所形容的。但這經歷中要強調的是我們同學之間互相和幫助，以及面對困難時不斷的堅持、耐心和毅力。我們的課程是個知識豐富的教育平台，允許學生表達自我。而這最終為我們步入職業生涯上打下了知識、技能和自信的堅穩基礎。

## List of Programs

預科  
建築學學士課程  
工商管理學士課程  
基督宗教研究學士課程  
傳播與媒體學士課程  
設計學學士課程  
教育學士課程  
政府研究學士課程  
資訊系統學士課程  
國際關係學士課程  
哲學學士課程  
心理學學士課程  
社會工作學士課程

學專業資格學位後文憑課程

工商管理碩士課程  
社區發展碩士課程  
當代中國研究碩士課程  
輔導與心理療法碩士課程  
設計學碩士課程  
教育碩士課程  
政府研究碩士課程  
歷史與遺產研究碩士課程  
資訊科技碩士課程  
葡語國家研究碩士課程  
宗教研究碩士課程  
婦女研究碩士課程

工商管理博士課程  
教育學博士課程  
環球學博士課程  
政府研究博士課程  
歷史學博士課程  
資訊系統博士課程  
心理學博士課程  
宗教研究博士課程

Pre-University  
Licentiate in Architecture  
Licentiate in Business Administration  
Licentiate in Christian Studies  
Licentiate in Communications and Media  
Licentiate in Design  
Licentiate in Education  
Licentiate in Government Studies  
Licentiate in Information Systems  
Licentiate in International Relations  
Licentiate in Philosophy  
Licentiate in Psychology  
Licentiate in Social Work

Post Graduate Diploma in Education

Master in Business Administration  
Master in Community Development  
Master in Contemporary China Studies  
Master in Counselling & Psychotherapy  
Master in Design  
Master in Education  
Master in Government Studies  
Master in History & Heritage Studies  
Master in Information Technology  
Master in Lusophone Studies  
Master in Religious Studies  
Master in Women's Studies

PhD in Business Administration  
PhD in Education  
PhD in Global Studies  
PhD in Government Studies  
PhD in History  
PhD in Information Systems  
PhD in Psychology  
PhD in Religious Studies